

nature

The Living Record of Science

《自然》百年科学经典

英汉对照版 (平装本)

第八卷 (下)

总顾问: 李政道 (Tsung-Dao Lee)

英方主编: Sir John Maddox 中方主编: 路甬祥
Sir Philip Campbell



外语教学与研究出版社 · 麦克米伦教育 · 自然科研

FOREIGN LANGUAGE TEACHING AND RESEARCH PRESS · MACMILLAN EDUCATION · NATURE RESEARCH

nature

The Living Record of Science

《自然》百年科学经典



英汉对照版 (平装本)

第八卷 (下)

总顾问: 李政道 (Tsung-Dao Lee)

英方主编: Sir John Maddox 中方主编: 路甬祥
Sir Philip Campbell



1993-1997

外语教学与研究出版社 · 麦克米伦教育 · 自然科研

FOREIGN LANGUAGE TEACHING AND RESEARCH PRESS · MACMILLAN EDUCATION · NATURE RESEARCH

北京 BEIJING

Original English Text © Macmillan Publishers (China) Limited
Chinese Translation © Foreign Language Teaching and Research Press

This edition is published under arrangement with Macmillan Publishers (China) Limited. It is for sale in the People's Republic of China only, excluding Hong Kong SAR, Macao SAR and Taiwan Province, and may not be bought for export therefrom.

图书在版编目 (CIP) 数据

《自然》百年科学经典. 第八卷. 下, 1993-1997: 英汉对照 / (英) 约翰·马多克斯 (John Maddox), (英) 菲利普·坎贝尔 (Philip Campbell), 路甬祥主编. — 北京: 外语教学与研究出版社, 2018. 11

ISBN 978-7-5213-0484-8

I. ①自… II. ①约… ②菲… ③路… III. ①自然科学—文集—英、汉 IV. ①N53

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2018) 第 253825 号

出版人 徐建忠
项目统筹 章思英 Charlotte Liu (加拿大)
项目负责 刘晓楠 黄小斌 Chris Balderston (美)
责任编辑 黄小斌
责任校对 王丽霞
装帧设计 孙莉明 彩奇风
出版发行 外语教学与研究出版社
社 址 北京市西三环北路 19 号 (100089)
网 址 <http://www.fltrp.com>
印 刷 北京华联印刷有限公司
开 本 787×1092 1/16
印 张 35.5
版 次 2019 年 1 月第 1 版 2019 年 1 月第 1 次印刷
书 号 ISBN 978-7-5213-0484-8
定 价 168.00 元

购书咨询: (010) 88819926 电子邮箱: club@fltrp.com

外研书店: <https://waiyants.tmall.com>

凡印刷、装订质量问题, 请联系我社印制部

联系电话: (010) 61207896 电子邮箱: zhijian@fltrp.com

凡侵权、盗版书籍线索, 请联系我社法律事务部

举报电话: (010) 88817519 电子邮箱: banquan@fltrp.com

法律顾问: 立方律师事务所 刘旭东律师

中咨律师事务所 殷斌律师

物料号: 304840001

《自然》百年科学经典（英汉对照版）

总 顾 问：李政道（Tsung-Dao Lee）

英方主编：Sir John Maddox

中方主编：路甬祥

Sir Philip Campbell

编审委员会

英方编委：

Philip Ball

Vikram Savkar

David Swinbanks

中方编委（以姓氏笔画为序）：

许智宏

赵忠贤

滕吉文

本卷审稿专家（以姓氏笔画为序）

王二七	王社江	毛淑德	文 波	方向东	石 磊	田立德
刘冬生	齐利民	许家喜	孙 松	杜 忆	杜爱民	李 彦
李 娟	李军刚	李忠海	李铁刚	杨崇林	吴 晶	吴学兵
吴新智	何香涛	张华伟	张颖奇	陆朝阳	陈 文	欧阳自远
周礼勇	周济林	赵凌霞	胡松年	胡卓伟	段克勤	秦志海
徐永福	郭建栋	黄宝春	常 燎	崔娅铭	梁晓峰	韩汝珊
焦炳华	臧伟呈	翟天瑞	黎 卓			

编译委员会

本卷翻译工作组稿人 (以姓氏笔画为序)

王帅帅	王晓蕾	王耀杨	刘 明	刘晓楠	关秀清	李 琦
何 铭	沈乃澂	张 健	陈 林	郭红锋	黄小斌	蔡 迪

本卷翻译人员 (以姓氏笔画为序)

王振华	王耀杨	元旭津	毛晨晖	冯 翀	刘 霞	刘皓芳
齐红艳	苏怡汀	李 梅	李 琦	李海宁	肖 莉	何 钧
沈乃澂	张锦彬	陈 林	武振宇	金 煜	金世超	周 杰
周志华	俞贵平	莫维克	钱 磊	高俊义	葛聆汎	

本卷校对人员 (以姓氏笔画为序)

马 昊	王丽霞	王振华	卢 皓	邢 波	邢路达	吉 祥
朱晓霞	任进成	刘汾汾	刘雨佳	刘项琨	刘萍萍	许静静
严宏强	李 乐	李 婷	李梦桃	李霄霞	杨 晶	邱珍琳
邱彩玉	何 敏	何映晖	汪 涵	张 狄	张 焕	张 晴
张梦璇	陈贝贝	陈思原	欧阳叶昀	周小雅	周少贞	郑旭峰
宗伟凯	房秋怡	荣金诚	贺乐天	顾海成	钱 磊	徐伟伟
郭 谱	郭晓博	黄小斌	龚文瑜	葛聆汎	董静娟	韩涛涛

Elizabeth Ng (加拿大) Eric Leher (澳)

Contents

目录

The “Flickering Switch” of Late Pleistocene Climate Change	2
晚更新世气候变化的“闪电变换”	3
Recent Change of Arctic Tundra Ecosystems from a Net Carbon Dioxide Sink to a Source	16
近期北极冻原生态系統由净二氧化碳汇到源的转变	17
Effects of an Endothermic Phase Transition at 670 km Depth in a Spherical Model of Convection in the Earth’s Mantle	30
地球内部 670 km 深度处的矿物吸热相变对地幔对流模式的影响	31
SNAP Receptors Implicated in Vesicle Targeting and Fusion	54
囊泡靶向及融合过程中 SNAP 受体的功能	55
Discovery of the Candidate Kuiper Belt Object 1992 QB ₁	82
柯伊伯带天体候选体 1992 QB ₁ 的发现	83
Superconductivity above 130 K in the Hg–Ba–Ca–Cu–O System	94
Hg–Ba–Ca–Cu–O 体系在 130 K 以上时的超导性	95
Single-shell Carbon Nanotubes of 1-nm Diameter	104
直径 1 nm 的单层碳纳米管	105
Cobalt-catalysed Growth of Carbon Nanotubes with Single-atomic-layer Walls	114
具有单原子层管壁的碳纳米管的钴催化生长	115
The Displacement Field of the Landers Earthquake Mapped by Radar Interferometry	124
雷达干涉测量技术得到的兰德斯地震位移场	125
Climate Instability during the Last Interglacial Period Recorded in the GRIP Ice Core	140
GRIP 冰芯记录的末次间冰期气候的不稳定性	141
Evidence for General Instability of Past Climate from a 250-kyr Ice-core Record	162
冰芯记录的过去 25 万年来总体气候不稳定性的证据	163

Extending the Vostok Ice-core Record of Palaeoclimate to the Penultimate Glacial Period	176
把沃斯托克冰芯的古气候记录延伸至倒数第二次冰期.....	177
B-cell Apoptosis Induced by Antigen Receptor Crosslinking is Blocked by a T-cell Signal Through CD40.....	202
T细胞通过CD40抑制抗原受体交联引起的B细胞凋亡.....	203
Correlations between Climate Records from North Atlantic Sediments and Greenland Ice.....	218
北大西洋沉积物与格陵兰冰芯气候记录之间的相关性.....	219
Music and Spatial Task Performance.....	236
音乐和空间任务表现	237
Possible Gravitational Microlensing of a Star in the Large Magellanic Cloud.....	240
大麦哲伦云的一颗恒星可能存在微引力透镜效应	241
Evidence for Gravitational Microlensing by Dark Objects in the Galactic Halo.....	252
利用微引力透镜效应发现银晕中存在暗天体的证据	253
A Search for Life on Earth from the Galileo Spacecraft.....	266
用伽利略木星探测器探测地球生命	267
Total Synthesis of Taxol	294
紫杉醇的全合成	295
A Cell Initiating Human Acute Myeloid Leukaemia after Transplantation into SCID Mice	312
一种植入SCID小鼠中引发人急性髓性白血病的细胞	313
2.2 Mb of Contiguous Nucleotide Sequence from Chromosome III of <i>C. elegans</i>	328
秀丽隐杆线虫3号染色体上的2.2 Mb连续核苷酸序列	329
The First Skull and Other New Discoveries of <i>Australopithecus afarensis</i> at Hadar, Ethiopia	358
在埃塞俄比亚的哈达尔发现的第一例南方古猿阿法种的头骨和其他新发现	359
Deuterium Abundance and Background Radiation Temperature in High-redshift Primordial Clouds	372
高红移原初气体云中的氘丰度和背景辐射温度	373

A Diverse New Primate Fauna from Middle Eocene Fissure-fillings in Southeastern China	396
中国东南部中始新世裂隙堆积中新发现的一个多样化灵长类动物群	397
Chemical Self-replication of Palindromic Duplex DNA	422
回文双链 DNA 的化学自我复制	423
Self-replication of Complementary Nucleotide-based Oligomers	436
互补配对的寡聚核苷酸的自我复制	437
Testing the Iron Hypothesis in Ecosystems of the Equatorial Pacific Ocean	452
在赤道太平洋海域生态系统中对铁假说的验证	453
Iron Limitation of Phytoplankton Photosynthesis in the Equatorial Pacific Ocean ...	480
赤道太平洋海域铁对浮游植物光合作用的限制	481
<i>Australopithecus ramidus</i> , a New Species of Early Hominid from Aramis, Ethiopia	494
在埃塞俄比亚的阿拉米斯发现的一种新型的早期原始人类物种 ——南方古猿始祖种	495
Evidence from Gravity and Topography Data for Folding of Tibet	524
青藏高原的褶皱作用：来自重力和地形资料的证据	525
DNA Fingerprinting Dispute Laid to Rest	548
DNA 指纹分析争议的平息	549
Distance to the Virgo Cluster Galaxy M100 from Hubble Space Telescope Observations of Cepheids	570
由哈勃空间望远镜观测造父变星到室女星系团成员星系 M100 的距离	571
Massive Iceberg Discharges as Triggers for Global Climate Change	592
大规模冰筏涌出是全球气候变化的触发器	593
Positional Cloning of the Mouse <i>obese</i> Gene and Its Human Homologue	612
小鼠肥胖基因及其人类同源基因的定位克隆	613
Viral Dynamics in Human Immunodeficiency Virus Type 1 Infection	640
人免疫缺陷病毒 1 型感染的病毒动力学研究	641
Rapid Turnover of Plasma Virions and CD4 Lymphocytes in HIV-1 Infection	668
HIV-1 感染患者血浆内病毒粒子和 CD4 淋巴细胞的快速更新	669

A Plio-Pleistocene Hominid from Dmanisi, East Georgia, Caucasus	684
在高加索格鲁吉亚东部的德马尼西发现的上新世-更新世时期的原始人类	685
Gravitationally Redshifted Emission Implying an Accretion Disk and Massive Black Hole in the Active Galaxy MCG-6-30-15	700
活动星系 MCG-6-30-15 的引力红移辐射暗示吸积盘和大质量黑洞的存在	701
A Three-dimensional Self-consistent Computer Simulation of a Geomagnetic Field Reversal	712
地磁场倒转的三维自洽计算机模拟	713
Bifurcations of the Atlantic Thermohaline Circulation in Response to Changes in the Hydrological Cycle	736
大西洋热盐环流的分岔对水文循环的响应	737
A Jupiter-mass Companion to a Solar-type Star	762
类太阳恒星的一个类木伴星	763
Sequence Variation of the Human Y Chromosome	782
人类Y染色体的序列变异	783
Asymmetric Autocatalysis and Amplification of Enantiomeric Excess of a Chiral Molecule	792
不对称自催化与手性分子对映体过量值的放大	793
Sheep Cloned by Nuclear Transfer from a Cultured Cell Line	802
从体外培养的细胞系中通过核移植获得克隆羊的方法	803
A Comprehensive Genetic Map of the Mouse Genome	814
一张高精度的小鼠基因组遗传图谱	815
Orbital Migration of the Planetary Companion of 51 Pegasi to Its Present Location ...	832
飞马座51的行星型伴星轨道迁移到现在位置的过程	833
A 3.5-Gyr-old Galaxy at Redshift 1.55	842
红移1.55处的一个年龄为3.5 Gyr的星系	843
A Search for Human Influences on the Thermal Structure of the Atmosphere	860
人类对大气温度结构影响的研究	861
Seismological Evidence for Differential Rotation of the Earth's Inner Core	892
地球内核差异性旋转的地震学证据	893

A DNA-based Method for Rationally Assembling Nanoparticles into Macroscopic Materials	914
一种基于 DNA 将纳米颗粒合理组装成宏观材料的方法	915
Organization of “Nanocrystal Molecules” Using DNA.....	928
利用 DNA 来实现“纳米晶体分子”的组装	929
Discovery of Ganymede’s Magnetic Field by the Galileo Spacecraft	940
伽利略木星探测器发现木卫三的磁场	941
Gravitational Scattering as a Possible Origin for Giant Planets at Small Stellar Distances	956
引力散射是近邻巨行星的可能起源	957
2.5-million-year-old Stone Tools from Gona, Ethiopia	968
埃塞俄比亚戈纳发现 250 万年前石制工具	969
Viable Offspring Derived from Fetal and Adult Mammalian Cells	988
胎儿和成年哺乳动物的细胞可以产生存活后代	989
Evidence for Deep Mantle Circulation from Global Tomography.....	1002
深部地幔流动的 global 层析成像证据	1003
Transient Optical Emission from the Error Box of the γ -ray Burst of 28 February 1997	1028
1997 年 2 月 28 日伽马射线暴误差框内的暂现光学辐射	1029
Spectral Constraints on the Redshift of the Optical Counterpart to the γ -ray Burst of 8 May 1997	1044
对 1997 年 5 月 8 日伽马射线暴光学对应体红移的光谱限制	1045
Size and Morphology of the Chicxulub Impact Crater.....	1056
希克苏鲁伯撞击坑的大小和形态	1057
Experimental Quantum Teleportation	1080
量子隐形传态实验	1081
Localization of Light in a Disordered Medium	1104
无序介质中光的局域化	1105
Appendix: Index by Subject	
附录：学科分类目录	1121

Volume VIII

(1993-1997)

Distance to the Virgo Cluster Galaxy M100 from Hubble Space Telescope Observations of Cepheids

W. L. Freedman *et al.*

Editor's Note

In astronomy it is essential to know the distance to any object, because only then can the observed brightness at any wavelength be converted to the true luminosity. Variable stars called Cepheids are central to working out this “distance ladder”, because their luminosity is closely related to their period and can thus be determined independently. Here Wendy Freedman and colleagues use the Hubble Space Telescope to determine the Cepheid distance to the galaxy M100, and thereby determine an accurate value for the Hubble constant, which measures the expansion rate of the Universe. This was one of the key design goals for the HST. The initial value of $\sim 80 \text{ km s}^{-1} \text{ Mpc}^{-1}$ was refined over the following decade.

Accurate distances to galaxies are critical for determining the present expansion rate of the Universe or Hubble constant (H_0). An important step in resolving the current uncertainty in H_0 is the measurement of the distance to the Virgo cluster of galaxies. New observations using the Hubble Space Telescope yield a distance of $17.1 \pm 1.8 \text{ Mpc}$ to the Virgo cluster galaxy M100. This distance leads to a value of $H_0 = 80 \pm 17 \text{ km s}^{-1} \text{ Mpc}^{-1}$. A comparable value of H_0 is also derived from the Coma cluster using independent estimates of its distance ratio relative to the Virgo cluster.

WITHIN the framework of general relativity, the evolution of the Universe can be specified by the Friedmann equation which relates the expansion rate H , to the mean mass density ρ , the curvature k , and a possible additional term, called the cosmological constant Λ (identified with the gravitational effects of the vacuum energy density). In a uniform and isotropic Universe the relative expansion velocity v is proportional to the relative distance r such that $v = H \times r$. Thus a determination of the present-day value of the Hubble constant H_0 determines both the expansion timescale and the size scale of the Universe. The Hubble constant also provides constraints on the density of baryons produced in the Big Bang, the amount of dark matter, and how structure formed in the early Universe^{1,2}.

Despite 65 years of study, the value of the Hubble constant has remained in dispute. Although the measurement of relative velocities of galaxies is straightforward, the measurement of accurate distances has always been more difficult. For distances out to $\sim 5 \text{ Mpc}$, there is now general agreement^{3,4} to a level of better than $\sim \pm 10\%$. However, for

由哈勃空间望远镜观测造父变星到室女星系团成员星系 M100 的距离

弗里德曼等

编者按

在天文学中,知道任意天体的距离是重要的,因为只有这样才能将任意波长处观测到的亮度转换为真实的光度。被称作造父变星的变星对得到“距离阶梯”尤为重要,因为它们的光度和它们的光变周期紧密相关,因而它们的光度可以独立地测定。在这篇文章中,温迪·弗里德曼和他的同事们利用哈勃空间望远镜测定到 M100 星系的造父距离,并从而测定哈勃常数(衡量宇宙膨胀率的参数)的精确值。确定哈勃常数是哈勃空间望远镜的主要设计目标之一。它最初的值 $\sim 80 \text{ km} \cdot \text{s}^{-1} \cdot \text{Mpc}^{-1}$ 在之后的几十年中得到了修正。

测定到星系的精确距离对于测定目前的宇宙膨胀率或哈勃常数(H_0)是至关重要的。解决目前 H_0 不确定性的重要一步是测量到室女星系团的距离。使用哈勃空间望远镜新的观测得到的到室女星系团成员星系 M100 的距离为 $17.1 \pm 1.8 \text{ Mpc}$ 。由这一距离得到 $H_0 = 80 \pm 17 \text{ km} \cdot \text{s}^{-1} \cdot \text{Mpc}^{-1}$ 。利用后发星系团相对室女星系团距离比进行独立的测定,也得到了相近的 H_0 值。

在广义相对论的框架内,宇宙的演化可以用弗里德曼方程描述,这一方程将膨胀率 H 与平均质量密度 ρ 、曲率 k 以及一个称作宇宙学常数 Λ (等同于真空能量密度的引力作用)的可能的附加项联系起来。在一个均匀且各向同性的宇宙中,相对膨胀速度 v 正比于相对距离 r ,即 $v = H \times r$ 。因此,测定哈勃常数的当前值 H_0 就同时得到了宇宙的膨胀时标和尺度。哈勃常数也对大爆炸时期产生的重子物质密度、暗物质的数量以及宇宙早期结构的形成都具有约束作用^[1,2]。

尽管经过了 65 年的研究,但是哈勃常数的值仍然存在争议。尽管测量星系间的相对速度是直接的,然而测量星系间的精确距离却困难得多。目前普遍认为,对于大约 5 Mpc 的距离的测定,测量的精度高于 $\pm 10\%$ ^[3,4]。然而,对于像到室女星系团这么遥远的目标的距离,测量结果存在很大的分歧^[5,6],其测量值大约在 15 Mpc 到

distances as great as the Virgo cluster there is a significant discrepancy^{5,6}, with quoted values ranging from about 15 to 24 Mpc. Not only is there a range of published distances, but there is a tendency for the values to cluster at the extremes, giving rise to the so-called “short” and “long” distance scales.

The most accurate means of measuring the distances to galaxies has proved to be the application of a relationship between the period and the luminosity for a class of supergiant variable stars known as classical Cepheids. In fact, Cepheids were used by Edwin Hubble to demonstrate the extragalactic nature of the spiral nebulae^{7,8}. They are relatively young, massive stars with luminosities $\sim 1,000$ to $100,000$ times brighter than the Sun ($-2 < M_V < -7$ mag). They are well calibrated; they are easy to identify in external galaxies because of their variability and brightness; and they have measured dispersions in the V - and I -band period–luminosity (P – L) relationships amounting to only ± 0.25 and ± 0.20 mag, respectively³. In addition, the underlying physical basis for the Cepheid P – L relation is well understood.

Unfortunately, Cepheids are not luminous enough to be observed out to distances where galaxies are participating in the free expansion of the Universe. The motions of individual galaxies can be perturbed by interactions with nearby neighbouring galaxies; in addition, galaxies can participate in large-scale flows^{9,10}. Hence, to measure the pure Hubble flow, other (secondary) distance techniques must be used to extend the extragalactic distance scale beyond the observable range of the Cepheids, to recession velocities of a few thousand km s^{-1} where peculiar velocities (which can amount to several hundred km s^{-1}) are small in comparison to the expansion velocity.

The Virgo cluster of galaxies is close enough to be studied in detail; and yet it is far enough away that it is of cosmological interest. It is rich in both spiral and elliptical galaxies and therefore it has played a critical role in the extragalactic distance scale and determination of the Hubble constant. Thus obtaining a Cepheid distance to the Virgo cluster represents a crucial step in resolving the current uncertainty in H_0 and resolving the dichotomy in distance estimates. A variety of other techniques for measuring distances have been applied to the Virgo cluster; hence, an accurate direct measure of the distance to this cluster can be used to calibrate (or set the zero point for) other secondary distance indicators.

The Key Project

The goal of the Hubble Space Telescope Key Project on the extragalactic distance scale is to provide a measure of the Hubble constant accurate to 10%. This aim is non-trivial given that the history of previous attempts to measure the extragalactic distance scale is replete with examples where large systematic errors were eventually revealed. Hence, the determination of accurate distances requires careful attention to eliminating potential sources of systematic error.

24 Mpc 之间。已经发表的距离不仅范围很大,而且到星系团的距离还存在着两种极端趋势,即所谓“短”的和“长”的距离尺度。

已经证实的测量星系团距离最精确的方法是应用被称作经典造父变星的一类超巨星变星的周光关系。事实上,造父变星曾被埃德温·哈勃用来解释旋涡星云位于银河系之外^[7,8]。它们是相对年轻的大质量恒星,其光度是太阳的约 1,000 倍到 10,000 倍 ($-2 \text{ mag} < M_V < -7 \text{ mag}$)。它们已经被很好地定标过;由于其光变和亮度,它们很容易在河外星系中被识别出来;它们在 V 波段与 I 波段的周光关系中测量出的弥散度分别只有 $\pm 0.25 \text{ mag}$ 和 $\pm 0.20 \text{ mag}$ ^[3]。另外,我们对于造父变星周光关系的物理机制也已经有了较好的了解。

遗憾的是,造父变星由于亮度不够,在宇宙自由膨胀的星系中,还不能被观测到。个别星系的运动可能与邻近星系的相互作用中受到干扰;另外,星系可能参与大尺度的流动^[9,10]。因此,为了测量纯粹的哈勃流,必须使用其他的(次级的)距离测量技术,以便将河外星系的距离尺度扩展到造父变星的可观测范围之外,在这一区域退行速度为每秒几千千米,而本动速度(大小只有每秒几百千米)与宇宙的膨胀速度相比则很小。

室女星系团距离我们足够近,可以详细地加以研究;而且从宇宙学研究的角度来看,它也足够远。该星系团富含旋涡星系和椭圆星系,这使得它在河外星系的距离尺度和哈勃常数测定上都扮演着至关重要的角色。因此,获得室女星系团的造父距离,对于解决当前 H_0 测定的不确定性以及距离估计上的分歧,都是关键的一步。鉴于各种测定距离的其他方法都已经用到了室女星系团;因此,精确地直接测量到这个星系团的距离可以用来定标(或者设置零点)所有其他的次级示距天体。

关 键 项 目

哈勃空间望远镜关于河外距离尺度的关键项目主要目标是将哈勃常数的测量精度提高到 10%。考虑到之前河外距离尺度测量的历史中充斥的许多事例(最终都被证实存在着很大的系统误差),就会发现这一目标是意义非凡的。因此,精确距离的测量要求仔细地去消除潜在的各种系统误差。

The strategy adopted by the Key Project team on the extragalactic distance scale is threefold. The first goal is to discover Cepheids, and thereby measure accurate primary distances to spiral galaxies located in the field and in small groups that are suitable for the calibration of several independent secondary methods. (These secondary methods include: the Tully–Fisher relationship^{11,12}, the surface-brightness fluctuation method¹³, the planetary nebula luminosity function¹⁴, the expanding photosphere method applied to type II supernovae^{15,16}, and the measurement of the luminosities of type Ia supernovae^{6,17-19}.) The second objective is to provide a check on potential systematic errors in the Cepheid distance scale through independent distance estimates to the nearby galaxies, M31, M33 and the Large Magellanic Cloud (LMC) and, in addition, to undertake an empirical test of the sensitivity of the zero point of the Cepheid P – L relationship to heavy-element abundances. The third and most challenging observational goal is to make Cepheid measurements of distances to three spiral galaxies in the Virgo cluster and two members of the Fornax cluster.

The Distance to M100

Our first observations aimed at finding Cepheids in a Virgo cluster galaxy were made in a two-month period beginning in April 1994 with a sequence of 12 1-hour V -band exposures of a field ~ 2 arcmin east of the nucleus of M100. The observing strategy was designed to provide well-sampled light curves for Cepheids having periods ranging from 10 to 60 days. In addition, I -band exposures were taken back-to-back with 4 of the V observations. We present here sample light curves for the Cepheids discovered, their V -band and I -band P – L relationships, and a preliminary estimate of the distance to M100. Details of the data reduction and analysis, tabulation of the photometry, and identification of the variables will be presented elsewhere (L.F. *et al.*, manuscript in preparation; R.H. *et al.*, manuscript in preparation). Three independent calibrations of the photometric zero points were made; the final resulting uncertainties in the V and I zero points amount to ± 0.05 and ± 0.04 mag, respectively. A description of the sampling strategy used for the optimal discovery of variables, and of the method used for identification of variables, determination of mean magnitudes, reddening, and distance have been published elsewhere²⁰.

V -band light curves for twelve M100 Cepheids are illustrated in Fig. 1. The total sample of Cepheids has a range of periods from 20 to 65 days, and mean V magnitudes ranging from 25.0 to 26.5 mag. It is evident from the small scatter in the light curves that the quality of the photometry being obtained by the Hubble Space Telescope (HST) is excellent. Internal estimates of the random errors for single data points are found to be ± 0.14 mag at $V \approx 25$ mag and ± 0.17 mag at $V \approx 26$ mag. The errors in the mean magnitudes for the 12 epochs amount to ± 0.04 and ± 0.05 mag at these same magnitude levels.

关键项目的研究小组在河外距离尺度问题上采取的策略包括三个目标。第一个目标是发现造父变星，在此基础上测量到位于星场中以及位于小星系群内的旋涡星系的精确初级距离，这一结果适合于定标几种相互独立的次级距离测量方法。(这些次级距离测量方法包括：塔利-费希尔关系^[11,12]、面亮度起伏方法^[13]、行星状星云光度函数法^[14]、在 II 型超新星上使用的膨胀光球法^[15,16]，以及 Ia 型超新星光度测量法^[6,17-19]。)第二个目标是通过邻近星系 M31、M33 以及大麦哲伦云 (LMC) 距离的独立测算检验造父距离的潜在系统误差。此外，还可以经验性地检验造父变星周光关系的零点对重元素丰度的敏感性。第三个也是最具挑战性的观测目标是利用造父变星测量出室女星系团内的三个旋涡星系以及天炉星系团内两个成员星系的距离。

到 M100 的距离

我们的第一个观测目标是寻找室女星系团内的造父变星，通过对 M100 核心区域偏东约 2 arcmin 的视场进行 12 幅为一序列，每幅曝光时间为 1 小时的 *V* 波段测光，这一观测过程从 1994 年 4 月开始延续了两个月。采取这样的观测策略是为了给光变周期处于 10 天到 60 天的造父变星提供较好的光变曲线采样点。另外，紧接着 4 组 *V* 波段观测，我们进行了 *I* 波段的观测。这里，我们给出了所发现的造父变星的样本光变曲线，它们在 *V* 波段和 *I* 波段的周光关系，以及初步估计的到 M100 的距离。数据处理与分析的细节，测光列表以及变星的认证将另文发表(温迪·弗里德曼等，稿件准备中；罗伯特·希尔等，稿件准备中)。我们使用了三种独立的测光零点定标；*V* 波段和 *I* 波段零点最终结果的不确定性分别为 ± 0.05 mag 和 ± 0.04 mag。用于最优地发现变星的采样策略，以及认证变星、确定平均星等、红化值以及测量距离的方法都已经其他地方发表^[20]。

在图 1 中展示了 M100 内 12 颗造父变星在 *V* 波段的光变曲线。所有造父变星样本的光变周期从 20 天到 65 天，平均 *V* 星等的范围从 25.0 mag 到 26.5 mag。由光变曲线很小的散射证明哈勃空间望远镜的测光质量是非常好的。单一数据点的随机误差的自身估计在 $V \approx 25$ mag 时为 ± 0.14 mag，在 $V \approx 26$ mag 时为 ± 0.17 mag。对于 12 次观测得到的平均星等的误差在相同星等条件下分别为 ± 0.04 mag 以及 ± 0.05 mag。